
Pályázat
ELTE TTK HÖK

Szociális elnökhelyettesi tisztségre

Bemutatkozás

MiklósKovács Janka vagyok, másodéves fizika alapszakos hallgató, biofizikus szakirányon. Az utóbbi egy                     
évben Fizika szakterületi koordinátor voltam a TTK HÖKben, szintén tavaly február óta vagyok                       
választmányi delegált. Emellett nyár óta a Fizika Intézeti Tanács egyik hallgatói delegáltja és a Kari                           
Ösztöndíjbizottság póttagja vagyok.

Motiváció

Azt hittem sosem akarok pénzzel foglalkozni...

Mindig érdekeltek az ösztöndíja, és szakterületi koordinátorságom során is sokszor találkoztam                   
ösztöndíjakkal kapcsolatos kérdésekkel, ezért is jelentkeztem nyáron KÖB póttagnak, miután egy önképző                     
és egy bevonó hétvégén is részt vettem szociális ügyekkel foglalkozó szekción, hogy ezáltal átfogóbb                         
ismereteket szerezzek a pályázatokról. A tagság során szerzett tapasztalataimat szeretném tovább                   
kamatoztatni, mert úgy érzem, hogy egy olajozottan működő bizottság munkáját új ötletekkel tehetném még                         
hatékonyabbá.

KÖB működése

Minden jól működő gépezetet karban kell tartani.

A jelenlegi KÖB nagyrészt tapasztalt emberekből áll, szinte mindegyikük háta mögött van már legalább                         
egy szoctámidőszak és fél évnyi pályázatbírálás. Úgy gondolom a szociális elnökhelyettes feladatai közé                       
tartozik egy kompetens KÖB fenntartása, ehhez pedig elengedhetetlen a folyamatos képzés.                   
Megválasztásom esetén a frissen bekerülő tagoknak is feltétlen tartani fogok egy képzést a bírálásról, és                           
minden egyes nagyobb “köbtagcserélődési hullám” után tartanék egy átfogó képzést.
Emellett arra is törekedni fogok, hogy valóban érdeklődő emberek kerüljenek a KÖBbe, akik pl.                         
póttagként is minden ülésen ott vannak, mert ebből is sokat lehet tanulni, ehhez azonban a szakterületi                             
koordinátorok segítségére is szükségem lesz.

Neptun/eszoctám

Papír vagy net?

Ha rendelkezésünkre áll egy ilyen egységes rendszer, mint a Neptun, annak minden funkcióját ki kell                           
használnunk. Ez sokmindent leegyszeűsítene, többek között a megfelelő adatlekérdezést is segítené. Most,                     



hogy a rendszeres szociális ösztöndíjon kívül minden rendszeres pályázat bekerült a Neptunba, alkalmunk                       
lesz feltérképezni és javítani a lehetséges hibákat, amik minden ilyen elektronikus rendszer velejárói. Már a                           
rendkívüli szocnál is jó tapasztalataink voltak a Neptunnal kapcsolatban, így támogatnám, hogy hosszútávon                       
minden pályázatunk ebben a rendszerben fusson. Ehhez van néhány probléma, amit el kellene hárítani,                         
például annak a kérdése, hogy ki dönthet egy adott pályázatról, egy bizottság, vagy egy adott személy.

Alapelvek

Néha elég az iránymutatás, nem kell konkrét szabály.

Egy olyan bizottságban, ahol állami pénzekről és hallgatók juttatásairól döntenek, a legtöbb dologra szigorú                         
szabályok vonatkoznak. De emellett is akadnak döntések, amikre nincs konkrét szabályozás, irányadó                     
elveket azonban lefektethetünk, amire a jövőben is támaszkodhatnak a KÖB mindenkori tagjai. Így                       
fontosnak tartom, hogy elkészítsük a TTK HÖK alapelveihez hasonló KÖB alapelveket.

Átláthatóság

Nem elég leírni valamit, ha nem olvassák el azok, akiknek szól.

A TTK HÖK alapelvei közé a legutóbbi KGyn bekerült egy pont: “A TTK HÖK működésének a                             
hallgatók felé átláthatónak kell lennie, így a kezelésében lévő pénzügyi keretekről, azoknak változásairól és                         
a keretekről való költekezésekről folyamatosan beszámol.”, mely tulajdonképpen a szociális és a gazdasági                       
elnökhelyettesre vonatkozik. Erre továbbra is nagy hangsúlyt kell fektetni, és minden fórumot ki kell                         
használni a hivatalosabbakat is, mint a HÖK honlap vagy a Tétékás Nyúz és a populárisabbakat is mint a                                 
nem rég indult ÖsztöndíjNEKED blog. Mivel a keretekről nem egy személy dönt, hanem egy bizottság,                           
ezért a beszámolásba is bevonnám a bizottság többi tagját, ezzel némileg csökkentve a KÖB elnök                           
terhelését, és átfogóbb tudást biztosítva a KÖB tagjainak.
Az átláthatósághoz emellett hozzátartozik, hogy a jegyzőkönyveket és a határozatokat is nyilvánosságra                     
hozzuk, ebben szeretném folytatni Fanni munkáját és minden jegyzőkönyvet feltölteni a ttkhok honlapra.

Folyamatos felülvizsgálatok

Szabályos szabályok

A pályázati kiírásaink jelenleg a HKRhez és a törvényi szabályozásokhoz vannak igazítva, azonban több                         
tisztázatlan kérdés merülhet még fel (pl, hogy ki tartozhat fogyatékossággal élő kategóriába), amire                       
egyelőre nem tudunk választ adni, ezek megoldására úgy tudom már az egyetemi HÖK tisztségviselői                         
tettek lépéseket. Emellett fontosnak tartom, hogy a pályázati kiírásainkat folyamatos ellenőrzés alatt                     
tartsuk, hogy azok mindig összhangban legyenek a törvényekkel és szabályzatokkal.

Elnökhelyettesi tevékenység

A szociális ügyeken túl

A szociális elnökhelyettesi tisztséghez hozzátartoznak bizonyos delegáltságok és elnökhelyettesi feladatok.                 
Mivel az elmúlt egy évben választmányi delegált voltam, ebben már van némi gyakorlatom. Az EHÖK                           



Küldöttgyűlési delegáltsága jelentene új, ismeretlen feladatot, de ebből is maximálisan kivenném a részem,                       
és úgy érzem tudnám képviselni a TTKs hallgatókat. Mivel már korábban is tisztségviselő voltam, több                           
munkahétvégén vehettem részt, bevonó és önképző hétvégék szervezésében is segédkeztem, így úgy                     
érzem ebben van kellő gyakorlatom.
Ha pedig a szó legszorosabb értelmében kellene helyettesítenem az elnököt valamilyen ülésen,                     
megbeszélésen, azt is szívesen végezném el, illetve emellett is mindenben a segítségére leszek.

Záró gondolatok
Aki most átveszi ezt a tisztséget, lényegesen könnyebb dolga lesz, mint az elődjének, mert most egy jól                               
működő, szervezett rendszert kap a kezébe, amit karbantartani és fejleszteni kell, de nincsenek alapvető                         
hiányosságai, amit pótolni kéne.

Köszönöm, hogy elolvastad a pályázatomat. Bármilyen kérdést, észrevételt szívesen fogadok emailben és                     
személyesen is.

MiklósKovács Janka
Fizika szakterületi képviselő

mikloskovacs.janka@ttkhok.elte.hu


